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Protokół Nr XLII / 17 

z XLII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 4 września 2017 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej – pan Józef Misiura. 

Czas trwania sesji: ok. 13.10 – 14.45. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – Otworzył 42 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach. Na podstawie listy 

obecności radnych stwierdził prawomocność obrad.  

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są propozycje zmian do porządku obrad. 

 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Chciałbym 

prosić o zgodę na wprowadzenie do porządku obrad poprawki do projektu 4 tj. zmian  

w budżecie. W zmianach budżetu są jakby dwie sprawy. Jedna sprawa to taka nasza trochę 

techniczna, dotycząca przyjęcia na dochody 30 000 zł z hakiem i z powrotem te 30 000 zł 

chcemy oddać, dotyczy to firmy ubezpieczeniowej. Mieliśmy takie relacje można powiedzieć 

trochę sporne z firmą, która wykonywała nam do końca boisko o nawierzchni poliuretanowej 

w Małej i te relacje mniej więcej polegały na tym, że zauważyliśmy poprawki do wykonania, 

które oparły się aż o fundusz ubezpieczeń, aczkolwiek firma wykonała te poprawki zgodnie  

z zaleceniami naszymi to jednak się opóźniła powiedzmy o jeden dzień. Uznajemy, że jednak 

tych 30 000 nie chcemy zabierać na poczet wykonania, które już zostało wykonane, za późno 

wycofaliśmy nasze roszczenia do firmy ubezpieczeniowej, wpłynęły pieniądze od firmy 

ubezpieczeniowej na konto gminy. Teraz nie ma innego wyjścia jak trzeba przyjąć te pieniądze 

na dochody i z powrotem je w to samo miejsce odesłać. Musi to być poprzez radę bo tylko rada 

ma kompetencję każdą złotówkę jakichkolwiek przychodów przyjąć do budżetu i oddać  

z powrotem. To takie może bardzo ogólne wyjaśnienie ale zaufajcie a jeśli mielibyście pytania 

to później przy tym projekcie numer 4 w szczegółach wyjaśni to pani kierownik Marii 

Bochenek bo to ten referat to realizował. W tej autopoprawce jest jeszcze jedna prośba, ona 

została przedstawiona Komisji Rewizyjnej, o ile pamiętam Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała wówczas tą ustną przygotowywaną autopoprawkę. Już po wysłaniu do Wysokiej 

Rady projektów uchwał doszliśmy do wniosku pod wpływem relacji i rozmów z właścicielem 

bloku budowanego na osiedlu Mehoffera, że trzeba by przyspieszyć budowę podbudowy pod 

drogę asfaltową i byłoby dobrze zacząć to w tym roku bo w maju dostanie 24 właścicieli 

mieszkania, dostaną klucze do ręki, jeśli zaczniemy robić tą robotę w maju to nie dojadą do 

tego bloku ze swoimi robotami wykończeniowymi. Uznajemy, że reszta nadwyżki, która nam 

została z ubiegłego roku w postaci tej kwoty 318 000 zł jeśli ma być w tym roku wbudowana 

w postaci inwestycji a nie zatrzymana na konto na przyszły rok to musi być decyzja Wysokiej 

Rady już teraz bo procedury przetargowe i terminy nie pozwolą nam wcześniej zainicjować 

fizycznie robót jak początek października, jeśli teraz zostanie podjęta decyzja. Wobec 
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powyższego chcemy wbudować te 318 000 zł w inwestycje i proszę o zgodę na tą właśnie 

inwestycję – podbudowa pod drogę asfaltową oraz około 70 000 zł  z przeznaczeniem na 

wybudowanie w zasadzie już zaprojektowanego oświetlenia na ul. Zielona. Dlaczego to 

oświetlenie? Dlatego, że w Chechłach w tym roku jako jednym z dużych osiedli pod względem 

mieszkaniowym niewiele jako gmina ze spraw inwestycyjnych zrobiliśmy a ja przypominam 

sobie, że w imieniu samorządu i gminy dość mocno akcentowałem deklarację o budowie tego 

oświetlenia, o które bardzo mieszkańcy tego osiedla i pani sołtys i pani radna zabiegali. Jeśli 

mamy gotowy projekt z pozwoleniem to ja bym chciał jednak, żebyśmy to w tym roku 

wykonali. Na to potrzeba między 70 000 a 100 000 zł bo na dzień dzisiejszy jeszcze chyba nie 

ma gotowej specyfikacji przetargowej z której będzie wynikała kwota, więc jeśli będziemy 

mieli 70 000 zł to sobie jakoś poradzimy i dotrzymałbym słowa a równocześnie w tym osiedlu 

jakaś inwestycja byłaby jedna, poważniejsza, większa. Więc jeśli Wysoka Rada 

zaakceptowałaby pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie tych zmian w budżecie to 

byłbym wdzięczny. Prosiłbym jeszcze o wprowadzenie w związku z tym co przed chwilą 

powiedziałem projektu numer 5, który będzie dotyczył uchwały, która się wiąże z wieloletnią 

prognozą finansową czyli uchwała, która każdą inwestycję musi w sobie zawierać. Jeśli będzie 

decyzja na tak w sprawie przedłożonej przed chwilą to konsekwencją jest również ta uchwała 

dotycząca wieloletniej prognozy finansowej, żeby te pieniądze po tej stronie zapisać, o czym 

w szczegółach będzie mówiła pani skarbnik w tym punkcie. Więc jeszcze raz konkretyzując 

proszę o zgodę na autopoprawkę do zmian w budżecie i zgodę na wprowadzenie ostatniego 

punktu 5 - wieloletnia prognoza finansowa.  

 

Zmiany do porządku obrad zostały wprowadzone przy: za – 16 głosów, przeciw - 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

Porządek obrad w całości został przyjęty przy: za – 16 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0. 

 

Porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji.  

2.Przyjęcie zmian do porządku obrad i porządku obrad.  

3.Przyjęcie protokołu z 41 sesji.  

4.Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:  

1.przejęcia od Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego zadania zarządzania drogami 

powiatowymi,  

2.ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach nr V/45/15 z dnia 23 

lutego 2015 r. w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania,  

3.ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach Nr VI/51/11 z dnia 25 

lutego 2011 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania,  

4.zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2017 rok, 

5.zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce. 
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5.Informacja o stanie oświaty na terenie miasta i gminy Ropczyce według stanu na otwarcie 

roku szkolnego 2017/18.  

6.Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

7.Interpelacje i zapytania.  

8.Zamknięcie sesji. 

                                                                                                                                                                 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 41 sesji rady. Uwagi nie zostały 

zgłoszone. Protokół został przyjęty, przy: za – 16 głosów, przeciw– 0, wstrzymujących się – 0. 

                                                                                                 

4. 

1.Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego zadania zarządzania drogami powiatowymi – inspektor w Referacie Dróg  

i Gospodarki Mieszkaniowej – pani Zofia Malinowska. 

Projekt dotyczy przejęcia od Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego zadania związanego  

z zarządzaniem drogami powiatowymi. Konkretnie przedłożony projekt uchwały dotyczy 

przejęcia do Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego zarządzania drogą powiatową tj. ulicą 

Leśną w Ropczycach w celu wykonania chodnika na podstawie opracowanego projektu przy 

tej drodze powiatowej. Zarządzanie to byłoby przejęte na okres do końca października 

bieżącego roku. 

 

Radny pan Edward Marć – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej poinformował, że 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały dotyczący przejęcia zarządzania 

chodnikiem przy ulicy Leśnej, jest to projekt numer 1. Ponadto Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała projekt numer 4 dotyczący zmian w budżecie wraz ze zmianami do tego projektu 

oraz projekt dotyczący zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Uchwała w sprawie przejęcia od Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego zadania zarządzania 

drogami powiatowymi, została podjęta przy: za– 16 głosów, przeciw-0, wstrzymujących się–0. 

 

2.i 3. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach:  

- ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach nr V/45/15 z dnia 23 

lutego 2015 r. w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania, 

- ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach Nr VI/51/11 z dnia 25 

lutego 2011 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania - 

Przewodniczący Rady – pan Józef Misiura. 

Punkty nr 2 i nr 3 dotyczą ogłoszenia tekstów jednolitych uchwał, które były zmieniane przez 

Radę. Obowiązek Rady dotyczący tekstów jednolitych uchwał prawa miejscowego, wynika z 

ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych. Ponieważ 

ostatnio było kilka zmian w tych uchwałach konsekwencją są ich teksty jednolite. Szczegółowe 

wyjaśnienie do tych projektów uchwał Wysoka Rada otrzymała na piśmie. Projekt uchwały 
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oznaczony cyfrą numer 2 dotyczy tekstu jednolitego uchwały nr V/45/15 z dnia 23 lutego 2015 

r. w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

Omawiam tym samym projekt numer 3, który dotyczy też tekstu jednolitego uchwały Nr 

VI/51/11 z dnia 25 lutego 2011 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. 

 

Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach nr 

V/45/15 z dnia 23 lutego 2015 r. w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych  

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz 

warunków i sposobu ich przyznawania, została podjęta przy: za – 16 głosów, przeciw - 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach Nr 

VI/51/11 z dnia 25 lutego 2011 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również 

trybu ich pobierania, została podjęta przy: za – 16 głosów, przeciw- 0, wstrzymujących się– 0. 

 

4.Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2017 rok 

– Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2017 rok. Wprowadza się  

w budżecie na 2017 rok zwiększenie dochodów, autopoprawka dotyczy kwoty zwiększenia 

dochodów, wydatków - 30 060,01 zł. Łącznie zwiększa się budżet wówczas po stronie 

dochodów o kwotę 172 389, 40 zł. Jednocześnie zwiększa się wydatki o kwotę 172 389, 40 zł 

po wprowadzonej autopoprawce, o której wcześniej wspomniał pan burmistrz, która dotyczy 

gwarancji ubezpieczeniowej na zadanie inwestycyjne. Tabela nr 1 i 2 przedstawia poszczególne 

zmiany. Przede wszystkim zwiększenie dochodów są to wpływy dotyczące zwiększenia opłat 

za korzystanie z wyżywienia w placówkach oświatowych, otrzymanych darowizn na rzecz 

stołówek również w placówkach oświatowych. Kwota zwiększenia dotyczy również 

wprowadzenia do budżetu 10 000 zł na budowę zewnętrznej siłowni przy  zespole szkół  

w Gnojnicy Dolnej, jest to przesunięcie przede wszystkim pomiędzy klasyfikacją budżetową. 

Również po wprowadzeniu czy zmianach między klasyfikacją wprowadzonych wcześniej 

uchwałą rady na poprzedniej sesji projektu dotyczącego EKO projektu przy zespole szkół 

decyzją instytucji dofinansowującej jednostką realizującą  jest Urząd Miejski a nie zespół szkół 

nr 2. Jednocześnie tabela nr 2 przedstawia poszczególne wprowadzenia dochodów i wydatków 

na poszczególnych czy placówkach oświatowych czy Urzędzie Miejskim w Ropczycach. 

Równocześnie projekt uchwały przewiduje przesunięcie wydatków planowanych o kwotę 

358 115,79 zł. Największym przesunięciem jest przesunięcie z zadania inwestycyjnego 

Projektowanie i budowa hali sportowej przy zespole szkół nr 1 w Ropczycach, w związku ze 

zwiększeniem po stronie wydatków na Centrum Kultury, które dotyczy zwiększenia na zakup 

wyposażenia na nowo oddanych budynkach centrum kultury w Witkowicach i Brzezówka. 

Również przesunięcia klasyfikacji budżetowej na budowę zewnętrznej siłowni przy zespole 
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szkół w Gnojnicy Dolnej z budowy boisk wielofunkcyjnych, wcześniej mieliśmy to 

zaplanowane. Przesunięcia dotyczą również placówek oświatowych w związku  

z oszczędnościami na przykład na wynagrodzeniach, które dotyczyły odpraw emerytalnych  

w związku z weryfikacją poszczególnych osób, że nie będą przechodzić na emeryturę,  

w związku z tym zostały przesunięte na wydatki związane ze zwiększoną liczbą etatów na 

stołówkach szkolnych. Również autopoprawka wprowadza w ten projekt uchwały zapisy 

paragrafu 3 i 4, który mówi o zwiększeniu wydatków o kwotę 318 787,02 zł. W tabeli 4 

przedstawionej państwu jest rozpisana kwota. Przede wszystkim zwiększa się wydatki 

inwestycyjne o 248 787, 02 zł na zadaniu Budowa drogi łączącej ul. Mehoffera i z ul. 

Skorodeckiego w Ropczycach wraz z budową kanalizacji deszczowej oraz niezbędnymi 

zabezpieczeniami infrastruktury technicznej – etap II. Kwota 70 000 zł, pozostałość z kwoty 

jest przeznaczona na budowę nowych punktów oświetleniowych w Gminie Ropczyce. 

Zwiększone wydatki wprowadzają planowany deficyt gminy również o kwotę 318 787,02 zł. 

Źródłem sfinansowania wprowadzonego deficytu są wolne środki czyli nadwyżka środków z 

2016 roku i zwiększa się jednocześnie o tą kwotę planowane przychody co przedstawia tabela 

nr 5 wprowadzona autopoprawką do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji do tego projektu została przedstawiona. 

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2017 rok, została podjęta przy: za 

– 16 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

5.Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce – Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt ten dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce. W związku 

z wszelkimi zmianami, które zostały dokonane w ostatnim okresie i wprowadzonymi wolnymi 

środkami we wcześniej podjętej uchwale w kwocie 318 787,02 zł wprowadzenie wolnych 

środków wprowadza zwiększenie wydatków, przychodów, deficytu budżetowego, które 

zostaną ujęte w rozpisanej tabeli nr 2, która dotyczy 2017 roku. Załącznik nr 2 pozostaje bez 

zmian. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce, została 

podjęta przy: za – 15 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

 

5. i 6. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak (informacja o stanie oświaty i sprawozdanie z 

działalności) – Panie Przewodniczący, szanowne prezydium, Wysoka Rado, szanowni państwo 

sołtysi, przewodniczący, kierownictwo gminy, goście! Mamy 4 wrzesień, prawdę mówiąc 

rozpoczęcie roku szkolnego na wszystkich poziomach, za wyjątkiem poziomu akademickiego, 

takie dobre rozpoczęcie roku szkolnego bo sprzyja właśnie przeglądaniu podręczników, 

dopasowywaniu ćwiczeń do podręczników i rozmyślaniu o nauce, o podręcznikach, o 

przedmiotach, o nauczycielach a nie o jeszcze rekreacji bo pogoda też jest właśnie taka, która 

nastraja do nauki a nie do piłki, nie do rozrywki, nie do jak powiedziałem wcześniej do 

rekreacji. A z drugiej strony chcielibyśmy aby też ta jednak pogoda taka wrześniowa była 

pogodna, jeszcze słoneczna bo tak dużo przed nami różnych prac w sensie instytucjonalnym 
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jako samorząd czy rodziny, wszyscy jeszcze mamy trochę różnych prac zaplanowanych w tym 

roku, zawodowych czy domowych. W każdym razie rozpoczęliśmy rok szkolny we wszystkich 

poziomach, myślę, że bezpiecznie, bez nadzwyczajnych jakichkolwiek zdarzeń, to nie 39 rok, 

to czas pokoju, czas ja bym powiedział na swój sposób dobrobytu bo żadnemu dziecku nie 

brakuje podręcznika, nie muszą o to troszczyć się przynajmniej jeśli chodzi o szkoły 

podporządkowane gminom, to nie rodzice troszczą się o podręczniki ale państwo i samorządy, 

to my wspólnie z budżetem państwa zapotrzebujemy czyli zamawiamy te podręczniki, 

rozdysponowujemy, następnie kontrolujemy ich używanie i tak dalej więc jeden z ważnych 

obowiązków przeszedł z rodziców na państwo i samorządy, pod względem kosztów to państwo, 

pod względem tej logistyki bardzo przecież trudnej, żmudnej to samorządy i szanowni państwo 

tak jak w całym kraju dzieci bezpiecznie wróciły do szkół tak i na terenie naszej gminy, na 

terenie naszego powiatu, rozpoczął się rok szkolny, z opóźnieniem o ten jeden dzień czy 3 dni 

bo to w weekend akurat przerwa i rozpoczęcie roku szkolnego jest zwykle uroczyste czy ma 

znamiona takiej podniosłości i dopiero jutrzejszy dzień jest pierwszym dniem prawdziwej 

nauki. My samorząd miasta i gminy jesteśmy jako gmina, jako burmistrz organ prowadzący, 

odpowiedzialni za żłobki, przedszkola, szkoły podstawowe i gimnazja, gimnazja, które są 

przeobrażane w ciągu tych już najbliższych dwóch lat w szkołę podstawową. Otóż od 1 

września rozpoczął się cykl wydłużony nauki w szkole podstawowej czyli jest 7 klasa i mamy 

klasy drugie i trzecie gimnazjalne, w ciągu dwóch lat te gimnazja zostaną całkowicie 

wygaszone. Czy w związku z tym w naszej gminie mamy jakieś problemy czy kłopoty 

związane z wygaszaniem gimnazjum. Powiem, że nie. Oczywiście nie oznacza to, że nie ma 

jakiś tam, nie było, kłopotów związanych z procedurami, oczywiście z przenoszeniem 

nauczycieli, godzin, no bo wiadomo, że jak znikła pierwsza klasa gimnazjalna to ileś 

przedmiotów, ileś godzin, musiały być przesunięte niekoniecznie wprost idealnie do klasy 

siódmej. Ale ponieważ nie mieliśmy w gminie wydzielonych gimnazjum jak w wielu gminach 

to też większych kłopotów technicznych, logistycznych, z budynkami nie mieliśmy a ponieważ 

do tej pory od lat praktykowaliśmy, że niedobór godzin nauczycieli z gimnazjum był 

uzupełniany w szkołach podstawowych i też zdarzało się na odwrót chociaż w dużo mniejszym 

zakresie, to tych kłopotów żeśmy jakoś przy pierwszym roku wprowadzania nie zauważyli. 

Jeżeli mówimy o pewnego rodzaju kłopotach to one mogą być na bazie zmiany programowej, 

która w 100% zmieniła się w klasie pierwszej, czwartej i siódmej czyli ten pierwszy rocznik 

wydłużonej szkoły podstawowej. I to dopiero rok pokaże a tak naprawdę wyniki egzaminów 

zewnętrznych w klasie ósmej, za 2 lata, pokażą jak ten nowy program zaadoptowany do klasy 

dotychczasowej szóstej, siódma i ósma pokaże poziom nauczania młodzieży. Natomiast przez 

najbliższe 2 lata jeszcze będzie praktykowany egzamin zewnętrzny w trzecich klasach 

gimnazjalnych czyli w czerwcu tego roku oświatowego i jeszcze jeden rok. Szanowni państwo 

iloma dziećmi się zajmujemy na terenie gminy. Otóż w szkołach podstawowych i w 

gimnazjalnych będziemy mieli czy mamy od 1 września 3 034 uczniów, jest to w sumie 167 

oddziałów. W przedszkolach naszych plus oczywiście w szkołach, w których są również 

oddziały zerówkowe, łącznie razem, plus ochronka, mamy 1 013 dzieci. W ochronce 

odnotowujemy, że mamy 50 dzieci. Mówię o tym bo ochronka jest nierozerwalną częścią 

wychowania przedszkolnego gminy w 100% każde dziecko jest dotowane jeżeli chodzi o to 

przedszkole w takiej samej wysokości w jakiej są kierowane nakłady na jedno dziecko w 

naszych przedszkolach samorządowych. Oczywiście tutaj nie ukrywam, że jest to najbardziej 

dochodowa placówka z naszych wszystkich dlatego, że jednak w strukturze organizacyjnej tego 

przedszkola nie obowiązuje karta nauczyciela, a więc zatrudnieni tam nauczyciele nie muszą 
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mieć płaconych wynagrodzeń wedle karty nauczyciela, ale my dotujemy każde dziecko w tym 

przedszkolu w takiej wysokości jak dotowane jest,  jakie są nakłady na jedno dziecko w naszych 

przedszkolach. Państwo mogą do końca nie wyłapywać te niuanse ale chcę powiedzieć, że żeby 

nie było w społeczeństwie takiego myślenia, że to Siostry utrzymują to przedszkole. To 

przedszkole utrzymuje podatnik gminy w 100%, absolutnie w 100% i jeszcze trochę. Szanowni 

państwo, w tych naszych przedszkolach, jest część oddziałów zerówkowych, wszystkich tych 

oddziałów w przedszkolach wraz z Siostrami mamy 38. Do tego należy dopisać 66 dzieci, które 

mamy w żłobku, to są dzieci w wieku od pół do trzech lat. I mamy również zapisanych 1 

września, 205 uczniów do Szkoły Muzycznej, ale to są uczniowie w zdecydowanej większości, 

którzy już są raz zanotowani w szkole podstawowej czy gimnazjum czyli tak całkiem ich nie 

dopisujemy do grupy szkół. Gdyby razem dodać to mielibyśmy 4 189 dzieci plus te 205 w 

Szkole Muzycznej. Te 205 jest autentycznie w Szkole Muzycznej ale oni są już policzeni w 

ramach tej grupy 4 189 dzieci w ramach dzieci szkół podstawowych i gimnazjum. Razem 

wszystkich oddziałów mamy 205, czyli oddziałów w przedszkolach, szkołach podstawowych i 

gimnazjum. Nie dodaję tylko oddziałów żłobkowych bo  w żłobku są oddziały mniej liczne. I 

tą grupą 4 189 dzieci zajmuje się 365 nauczycieli albo inaczej pełnych etatów nauczycielskich 

bo tych nauczycieli może być coś więcej, ponad 170 pracowników administracyjno 

obsługowych, od 1 września, a więc razem jest to 535 osób, 535 osób zajmujących się sferą 

oświatową plus trzeba by jeszcze doliczyć kilkunastu pracowników zespołu oświaty na czele z 

panem dyrektorem Mazurem bo to jest jednostka, która obsługuje w sensie organizacyjnym, 

finansowym i prawnym wszystkie te wymienione przeze mnie placówki. A więc szanowni 

państwo jakby tak podzielić liczbę dzieci przez oddziały to wychodzi nam tak średnio na jeden 

oddział mniej niż 20 dzieci i średnio na jeden oddział wychodzi nam tak 2,6 nauczyciela, 

pracownika łącząc razem etaty nauczycielskie i pracownicze, więc chcę uzmysłowić, że każdy 

nowy oddział przedszkola czy szkoły to jest dla budżetu koszt roczny wynoszący 2,6 etatu 

oświatowego łączonego i to co się z tymi kosztami wiąże. Akurat przy sobie nie mam takich 

danych wyliczonych, koszt czterech miesięcy tego roku wedle tej nowej struktury 

organizacyjnej od września do końca grudnia, jeszcze te wyliczenia nie są do końca przez 

zespół ekonomiczny oświaty zrobione, będą za 10 dni więc ja poinformuję na następnej sesji, 

dlatego, że jeszcze w piątek zatwierdzałem arkusze organizacyjne, które też generują koszty 

jeśli dochodzi do na przykład podziału oddziałów na nowe i w konsekwencji też w pierwszych 

dniach września będziemy mieli pełną informację dotyczącą godzin indywidualnych 

związanych z nauczaniem dzieci niepełnosprawnych i godzin ponadwymiarowych i tu nam 

dopiero wyjdą te koszty. Szacujemy, że to będzie w granicach 400 tysięcy zł więcej od 1 

września, rok do roku, niż rok oświatowy, który zakończyliśmy 31 sierpnia czyli rok ubiegły, 

szacujemy, za 10 dni powiemy w konsekwencji o tych czterech miesiącach a tak naprawdę 

pozostałe 8 miesięcy od stycznia do końca sierpnia będziemy mogli dopiero liczyć w grudniu 

gdy zapadną ostateczne informacje co do ewentualnej waloryzacji, jakim wskaźnikiem i od 

kiedy dla nauczycieli no i oczywiście decyzja też tutaj samorządu jeśli chodzi o waloryzację 

płac wszystkich pracowników administracyjno gospodarczych, których tu jak powiedziałem 

mamy 170. W jakich warunkach przyszło nam przyjąć te 4 189 dzieci. Uważam, że w dobrych, 

ponieśliśmy na wakacjach koszty niezbędnych remontów w wysokości 300 tysięcy zł w 

placówkach, w których nie były prowadzone prace termomodernizacyjne bo w tych 6-ciu 

szkołach, w których była prowadzona termomodernizacja to nakłady wynosiły w sumie około 

6-ciu milionów złotych, w tych około 3 pozyskaliśmy z Regionalnego Programu Operacyjnego, 

pozostałe środki to nasze, dotyczyło to termomodernizacji zespołu szkół na Czekaju, w 
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Lubzinie, Niedźwiada Dolna, Niedźwiada Górna, Łączki Kucharskie i Witkowice. Te prace w 

zasadzie w środku budynków są prawie na ukończeniu i dzieci w większości nie odczuły, 

wymienionych szkół, że był poważny remont kapitalny tych szkół. Mówię w zasadzie i z 

wyjątkiem zespołu szkół nr 3 czyli Czekaj bo tam jednak były znaczące opóźnienia, firma, która 

pochodzi z połowy Polski, z bialsko-podlaskiej, nie wyrabiała i niestety część sal lekcyjnych 

jeszcze nie jest gotowa do użytku ale za to część szkoły ta nowa nie była poddawana 

termomodernizacji więc pani dyrektor jakoś sobie przez te najbliższe 10 dni poradzi, w 

pozostałych wszystkich szkołach te prace zgodnie z umową mają prawo trwać do 20 września 

no i zwykle się przyjęło, że na ten dzień firmy wykonawcze zgłaszają termin odbioru i do 

protokołu odbioru jeszcze kolejne 10 dni to coś tam uzupełniają. Sądzę, więc, że na koniec 

września te najpoważniejsze prace remontowo budowlane zostaną wykończone. Co pod hasłem 

termomodernizacji rozumieliśmy w tych wymienionych właśnie 6-ciu szkołach. Przede 

wszystkim to wymiana całych układów centralnego ogrzewania wraz z nowymi źródłami 

grzewczymi tak zwanymi pompami cieplnymi, które mają powiedzmy uzupełniać ciepło z 

powietrza. Zobaczymy, jest to innowacja taka technologiczna na skalę europejską bo te 

urządzenia są sprowadzone z Włoch, zobaczymy czy to się sprawdzi, jeśli się sprawdzi 

powinny być mniejsze koszty, dlatego też, że ocieplaliśmy ściany, wymienialiśmy pozostałe 

okna, które nie były wymienione, docieplaliśmy urządzenia wentylacyjne, kominy i wewnątrz 

budynków i na zewnątrz, do tego dochodziły też wymiany instalacji elektrycznej tudzież 

niektórych drzwi. Dzięki temu uważam, że na pewno poprawiła się estetyka budynków, 

zabezpieczenie, sądzę, że też efektywność, będziemy mogli to po zimie policzyć i porównać i 

sprawdzić. No i trwałość tych instalacji, przynajmniej instalacji elektrycznych, które w wielu 

przypadkach wymagały pewnego remontu, może nie już w tym roku ale najbliższych kilku lat, 

na pewno będą służyły tym szkołom na najbliższe lata, dłuższe lata. Szanowni państwo, jak 

wspomniałem do Szkoły Muzycznej mamy zapisanych 205 uczniów, w tej szkole zwykle uczy 

się w granicach 195 bo zwykle tak jest, że w pierwszym czy w dwóch miesiącach tych 5 do 10 

% uczniów z powodów różnych odpada, to pewnie będzie i podobnie w tym roku. Z dniem 1 

września na urlopie dla poratowania zdrowia będzie przebywało 3 nauczycieli i to jest 

absolutnie taki margines do przyjęcia, zwykle mamy właśnie od 1 do 3 nauczycieli i bardzo 

dziękuję, że tu jest takie podejście, sądzę, że to są absolutnie przyczyny typowo zdrowotne a 

nie wynikające z unikania braku etatów bo w wielu tak się to zdarza ale głównie w tych gminach 

gdzie są duże zwolnienia więc część nauczycieli żeby pomóc koleżeńsko i być solidarnym i 

przetrwać jakiś rok, dwa, to część idzie na urlop dla poratowania zdrowia, daje szansę innym. 

Ponieważ nie zwalniamy i nikogośmy nie zwolnili co dość mocno akcentuję, z nauczycieli nikt 

nie stracił pracy z uwagi na brak dla niego godzin za wyjątkiem dwóch etatów nauczycieli, 

którym obniżyliśmy o 4 godziny pensum. To w tym roku. Mam nadzieję, że to się uda  w 

przyszłym roku jednak jakoś tam ułożyć żeby nie ci sami nauczyciele mieli obniżony etat. Więc 

szanowni państwo przybyło nam stopni awansu nauczycielskiego i tak w tym roku 10 

nauczycieli dostąpiło pozytywnych egzaminów w zakresie nauczyciela dyplomowanego czyli 

10-ciu więcej dyplomowanych oraz 4 nauczycieli zostało mianowanych a 6-ciu nauczycieli 

zyskało stopień nauczyciela kontraktowego a więc tych 6-ciu uczyło rok i dostało umowy na 

czas nieokreślony czyli jakby 6 pewnych etatów przybyło, a więc zaznaczam nikogo nie 

zwolniliśmy wręcz odwrotnie, na stałe przyjęliśmy 6-ciu nauczycieli. Szanowni państwo, 

wspomniałem o żłobku więc na dzień dzisiejszy w naszym żłobku na górce, jedynym żłobku, 

mamy 66 dzieci, na liście oczekujących jest około 40 dzieci czyli około 40 dzieciaków już by 

poszło 1 września do żłobka ale nie ma miejsca. Sądzę, że od 1 stycznia uruchomimy oddział 
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na Granicach tego żłobka, w którym będziemy mogli przyjąć maksymalnie 23 dzieci i w 

związku z tym jeszcze ta lista oczekujących nie zostanie wyczerpana ale też jest szansa, że w 

którymś miesiącu w przyszłym roku rozpocznie działalność prywatny  żłobek i prywatne 

przedszkole przy ulicy Witosa i tam pewna liczba dzieci żłobkowych w prywatnym przedszkolu 

by się znalazła, co też by była taka oferta prywatna i następne miejsca. Być może zmniejszyłaby 

się ta dolegliwość braku miejsc dzieci w żłobkach na terenie miasta. Też nie ukrywam, że do 

15 września możemy złożyć wniosek do wojewódzkiego urzędu pracy, ze środków 

europejskich na otwarcie nowych oddziałów przedszkolnych, nie żłobkowych ale 

przedszkolnych i mamy zamiar złożyć dwa lub trzy wnioski, na pewno na oddział w Lubzinie, 

który będzie, wygląda na to, że kreował się w budynku obecnego przedszkola i sądzimy, że jak 

dokładnie policzymy dzieci dwuletnie to może się okazać, że na południu gminy Mała, 

Niedźwiada znajdą się takie dzieci, które zmieszczą się w tych oddziałach przedszkolnych, 

które dziś są w Małej, Niedźwiadzie Dolnej, Niedźwiadzie Górnej i zakładamy jeszcze otwarcie 

tam przynajmniej jednego oddziału przedszkolnego aby każde dziecko, które ma 3 lata czy 

będzie miało 3 lata, 1 września przyszłego roku, których rodzic chciałby dziecko zapisać do 

przedszkola, by w tych naszych przedszkolach znalazło miejsce, miało miejsce. Szanowni 

państwo oprócz termomodernizacji i remontów również przyznaję, że udało się w lipcu 

zakontraktować pod przygotowane kolejne 2 gabinety stomatologiczne w Niedźwiadzie Dolnej 

w szkole i w szkole w Gnojnicy Dolnej kontrakt wieloletni na obsługę przy programie środków 

finansowych Narodowego Funduszu Zdrowia. Jest to taki projekt, który warto podkreślić, 

warto zauważyć, bo to jest ta profilaktyka zdrowotna, stomatologiczna, którą obejmujemy 

wszystkie nasze dzieci w szkole podstawowej i gimnazjum ze wszystkich szkół jako pewnie 

jedna z niewielu gmin a może i jedyna jeśli chodzi o wszystkie dzieci, poprzez 4 gabinety 

stomatologiczne w taki oto sprytny sposób, że dofinansując przygotowanie tych gabinetów 

stomatologicznych nie finansowaliśmy pełnego wyposażenia specjalistycznego i nie 

finansujemy utrzymania poza środkami finansowymi, które wydajemy na profilaktykę 

stomatologiczną. Profilaktyka czyli nie samo leczenie tylko rozmowy z dziećmi, z rodzicami i 

nauczycielami aby uświadomić wagę i potrzebę korzystania z tych właśnie gabinetów 

stomatologicznych przez nasze dzieci żeby czasem nie było za późno, żeby czasem ten zakres 

stomatologiczny nie był zbyt rozległy po czasie jeśli czy to rodzic czy dziecko nie zechce się 

powiedzmy zameldować w tych gabinetach stomatologicznych. I to jest jeden z punktów 

programu naszego samorządu nas tu wszystkich w tej kadencji i melduję Wysokiej Radzie, że 

ten punkt jest zrealizowany w 100%.  Reszta zależy już tylko od rodziców i też nauczycieli, 

zwłaszcza nauczycieli wychowawców, których też próbujemy w tym względzie prosić o ten 

kontakt, o informacji stomatologicznej, z rodzicami nie tylko z dziećmi. Szanowni państwo, 

inny program, który w tej kadencji zapisaliśmy, określiliśmy, że chcemy zrealizować to budowa 

boisk mały orlik o nawierzchni poliuretanowej przy każdej szkole. Informuję, że na 1 września 

jest gotowy, piękny, oddany do użytku obiekt w Małej, o czym była mowa przy zmianie w 

budżecie i w budowie są 3 w chwili obecnej, po przetargach, podpisane umowy, maszyny 

weszły; Niedźwiada Górna szkoła boisko o nawierzchni sztucznej, Niedźwiada Dolna i 

Gnojnica Dolna, więc to byłyby kolejne w tym roku 4 boiska. I pozostałoby nam w przyszłym 

roku przynajmniej 4 wybudować, po kolei idąc od południa, Łopuchowa szkoła, Chechły 

szkoła, Gnojnica Wola szkoła i jeszcze gdzieś jedno zostało, najprawdopodobniej Czekaj. 

Lubzina – nie ma miejsca, nie ma terenu, bardzo ubolewam bo jest wspaniały teren, który 

zarasta stary sad 20-letni, tuż obok szkoły, idealna powierzchnia na parking i takie boisko 

poliuretanowe ale w rękach takiej osoby, która jest tym przysłowiowym psem ogrodnika, ani z 
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tego sadu nie skorzysta, ani tej trawy nie kosi, ale też nie sprzeda. Oczywiście ktokolwiek z 

obecnych ze środowiska Lubziny, szkoły, mógłby pomóc to uważam, że nie w tej kadencji ale 

dla przyszłości tej szkoły byłoby świetnie kupić ten teren i wybudować boiska, których tak 

brakuje przy tej dużej szkole. Szanowni państwo, nie ukrywam, że do 15 września w imieniu 

szkół, pewnie naszych wszystkich, złożymy wniosek jako gmina, bo taka jest procedura do 

wojewody do udziału w tak zwanym  programie aktywna tablica co pozwoli nam być może na 

uzyskanie dla części szkół dofinansowania do zakupu tablic interaktywnych, pozostałych, 

których nam brakuje w szkołach, do zakupu części laptopów, to jest program 3-letni, w którym 

każda szkoła ma szansę w ciągu 3 lat skorzystać, dotacja wynosi 80%, w granicach o ile 

pamiętam 15 tysięcy z hakiem, a gmina dokłada brakujące 3 tysiące i w tych granicach ten 

zakup. Oczywiście dobry gest, ważny gest Ministerstwa Edukacji ale oczywiście o wiele za 

słaby finansowo. Gdyby to nie było 15 tysięcy a 150 tysięcy w okresie nawet tych 3 lat to bym 

uważał, że jest to w miarę optymalne wsparcie samorządów w kwestii zmiany doposażenia i 

zakupu wyposażenia. Na tylko jedną pracownię przyrodniczą dla zespołu szkół nr 2 czyli górka 

otrzymaliśmy dotację w wysokości 45 tysięcy z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska, do tego warunek dokładamy cośmy już postanowili na poprzedniej sesji 20% i 

wyposażamy nieźle jedną pracownię a więc proszę zrozumieć 55 tysięcy to jedna pracownia a 

tu się proponuje dla całej jednej szkoły w okresie 3 lat 15 tysięcy. To jest 10% potrzeb. Ale 

dobre i to i dobrze, że taki gest jest. Tak jak państwo dofinansowuje utrzymanie przedszkoli w 

10% kosztów, informuję, te tysiąc dzieci utrzymywanych jest w 90% przez gminę, bo rodzic 

dokłada tylko do wyżywienia na podstawie kosztów surowca. Natomiast już koszty kuchni i 

tak dalej, prądu, obsługi to już dokładamy my. Summa summarum przedszkola są utrzymywane 

w 90% przez samorządy i uważam, że to jest zbyt duży wysiłek samorządu abyśmy mogli w 

imieniu przecież całego naszego państwa ponosić tak duży koszt bo nam już rażąco brakuje 

środków na infrastrukturę, która jest tak oczekiwana przez społeczeństwo i generalnie my jako 

płatnicy podatku gminnego, budżetu gminnego, wszyscy oczekujemy, że za nasze podatki to 

samorząd będzie budował nowe ulice, nowe chodniki, oświetlenia, będzie budował wodociągi, 

kanalizacje, domy kultury, remizy strażackie, kupował samochody strażackie, oczywiście te 

wszystkie sprawy, które są bieżące;  zimowe utrzymanie, zieleń, czystość i tak dalej, ja już nie 

mówię o potrzebie nakładów na kulturę, pomoc społeczną i tak dalej i jeśli jeszcze ma z tych 

podatków, których każdy z nas rocznie płaci na gminę tyle ile płaci, a każdy wie, teraz pytanie 

retoryczne nikt nie musi odpowiadać a każdy wie, to wiecie państwo, że musimy naprawdę 

każdy tysiąc wydawany, ja już nie mówię przysłowiowe 100 zł ale każdy tysiąc bacznie 

analizować, czy zasadnie, czy niezasadnie, czy jest efekt i są osiągane cele  poprzez takie 

wydatki czy inne gminne czy nie ma realizowanych celów, jeśli nie ma to trzeba podejmować 

czasami trudne decyzje, że nie. Chcę w ten sposób powiedzieć, że wielu z was radnych, 

sołtysów, przewodniczących osiedli, wielu z was kierowników, kadry kierowniczej czyli 

dyrektorów jednostek organizacyjnych, kierowników referatów, dyrektorów szkół, 

przedszkoli, przychodzi do mnie i wnosi o słuszne projekty i programy, które wymagają 

nakładów a ja mówię, nie, nie i nie. To należy do moich trudnych obowiązków, każdego wójta, 

burmistrza bo gdybyśmy się na wszystko co jest słusznie przez państwa przedkładane, ale 

niewydolne w realizacji z uwagi na niskie dochody, niską pomoc państwa, niskie podatki to 

byśmy każdą gminę w zasadzie w ciągu dwóch, trzech lat puścili na manowce. Więc bardzo 

ogólnie jeszcze raz państwa informuję, że słyszycie wiele razy ode mnie, przykrą odpowiedź 

nie i pamiętajcie, to jest też moja rola. Ona dotyczy w dużym stopniu oświaty dlatego, że 

oświata to bez mała 50% budżetu jeśli odejmiemy od tego budżetu te 21 milionów zł, które 
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idzie na 500+, które doszło niedawno. Jeśli to odejmiemy to jest dokładnie 50% środków i na 

pewno jeszcze wśród dyrektorów naszych przedszkoli i szkół jest wiele słusznych żądań, 

życzeń, oczekiwań ale wiążą się one z wydatkami, ze środkami, których nam brakuje, których 

nie ma i które jeśli są zasadne to bardzo musimy oszczędnie negocjować wydatkowanie tych 

środków. Ale też chcę powiedzieć, gdy porównamy ten standard naszych placówek czy 

przedszkolnych czy szkolnych z gminami ościennymi, bo nie mamy się co równać z dużymi 

miastami, w tych dużych miastach od lat struktura organizacyjna jest taka, że w każdej klasie 

jest prawie optymalna liczba dzieci 26, 25, to pozwala na jak najmniejsze dokładanie z budżetu 

gminy, bo w każdym mieście można tak poukładać placówki oświatowe, że dziecko i tak ma 

mniej do szkoły niż 2 kilometry. Ale tego się nie da zrobić w gminach zwłaszcza, czy w 

miastach i gminach bo każda szkoła to zwykle sołectwo albo osiedle, ile tych dzieci w roczniku 

jest tyle jest w klasie, szczęście jeśli jest to duża szkoła i jest dzieci, byle nie było to w jednym 

roczniku 26 czy 30 bo wtedy trzeba dzielić też na 2 oddziały bo takie są przepisy i znowu mamy 

po 13 dzieci w oddziałach. Są takie przykłady, ponieważ pan wiceprzewodniczący jest blisko, 

to zwłaszcza w Lubzinie takie mamy, że zwykle przekroczona jest o dwoje, troje dzieci w tej 

miejscowości liczba jednego oddziału i wtedy trzeba dzielić na 2 i piękna wieś a w szkole mamy 

takie klasy, w których jest po 12, po 13 dzieci i to jest też jeden z przyczynków do budowy 

szkoły w Brzezówce, która być może przejmie część tych dzieci w młodszych klasach, to jest 

też ten element decyzji. I jak jestem przy Brzezówce to informuję, że została podpisana umowa 

po przetargu na rozpoczęcie budowy nowej szkoły, która wyeliminowałaby tą starą szkołę, 

która naprawdę nie nadaje się już w 21 wieku do prowadzenia zajęć nauczania z dziećmi. Tych 

dzieci w tej szkole starej jest bardzo niewiele, tak ustaliliśmy z kuratorium jak ustaliliśmy, że 

ta stara szkoła będzie przez 2 lata, no to niech będzie, takie jest prawo, jeśli takie jest prawo to 

generalnie nie wchodzimy w konflikt z prawem. Natomiast też, informuję, że od 1 września 

zlikwidowaliśmy oddziały zamiejscowe 3 na Granicach. W tym miejscu firma już w chwili 

obecnej mocno adaptuje te pomieszczenia na żłobek. Robimy to zgodnie z prawem i robimy to 

zgodnie z pewną logiką i konsekwencją efektywności finansowej chociaż ona tu nie jest 

dominująca, ta wartość nie jest dominująca i nie ukrywam, że jestem ja święcie przekonany, że 

robimy na rzecz dobra dzieci bo według mojej oceny dużo lepsze efekty dydaktyczne i 

wychowawcze są w klasach, w których jest te 20 dzieci a nie troje czy sześcioro dzieci w dwóch 

klasach łączonych w niektórych przedmiotach, a tak by było i tak było do tej pory. Mówię to 

dlatego, że ten konflikt nie wygasł, on niestety jest wciąż odnawiany i z ambony kościelnej i z 

pism poselskich a więc kuratorium znajduje się w potrzasku pomiędzy według mojej oceny 

użyję tu chyba jednak właściwego słowa presją polityczną, presją kościelną a prawem. Prawo 

jest po stronie organu prowadzącego czyli burmistrza, presja jest po stronie wymienionych 

instytucji politycznych i kościelnych, bardzo jasno mówię, że jest w tym państwie na bazie 

konstytucji rozdzielność władzy parlamentarnej, rządowej i samorządowej i jestem niezależny 

jako jeden z organów samorządu od wymienionych władz i nie zamierzam się poddawać presji. 

Argumenty i logika mnie przekonuje i jestem zawsze gotów do dyskusji, do rozważań na 

argumenty i takowe były i uważam, że się już wyczerpały i przyszedł czas czynów czyli roboty. 

Za tą decyzją stoi też decyzja według mnie wojewody, która wnioskowała pozytywnie o dotację 

Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej w wysokości 300 tysięcy zł na adaptację tych 

pomieszczeń pod żłobek. Stosowna umowa jest podpisana, realizowana i uważam, że nawet 

jeśli ktoś jest niezadowolony, ktokolwiek, to po prostu skończył się ten czas dyskusji jeśli nie 

chcemy w tej gminie kreować takie obszary kłótni i niepokoju bo to jest nikomu potrzebne. 

Oczywiście mówię to Wysokiej Radzie w kontekście kolejnych pism posła Kazimierza 
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Moskala, uważam, że absolutnie niezasadnych, niemerytorycznych, tym bardziej, że pan poseł 

Kazimierz Moskal miał okazję być zaproszony tak jak i ja na dwugodzinną dyskusję w niedzielę 

z rodzicami dzieci, którzy byli zainteresowani tą szkołą na Granicach i wszystko co w tej 

sprawie można było zapytać, powiedzieć, sformułować zostało tam przedstawione i uważam, 

że w ten sposób jakby wyczerpywaliśmy argumenty i jeśli nawet każdy pozostał przy swoich 

to nie ma sensu wywierać presji bo to jest bym powiedział nieeleganckie i nieskuteczne. 

Wysoka Rado, dodaję, że realizujemy w dalszym ciągu dość kosztowny ale myślę, że bardzo 

pożyteczny wieloletni program nauki pływania. Dwa roczniki z każdej szkoły na koszt 

podatnika czyli gminy, są dowożone ze swoich szkół na basen kryty i te dzieci są uczone 

pływać. Te, które umieją to mają wychowanie fizyczne jako rekreację pływaniem. I sądzę, że i 

ta nowa infrastruktura, która jest na tym basenie krytym służy tym dzieciom i kontakt z 

basenem, że przez te 2 lata każde dziecko, które pochodzi gdzieś tam od nas z najdalszej 

miejscowości i przysiółku w Małej gdzie nie ma naturalnych warunków czyli rzeki, stawów, 

jezior żeby się nauczyć pływać może się w ciągu tych dwóch lat nauczy pływać i to jest zadanie 

dyrektorów i nauczycieli, instruktorów, również dyrektora Wojdona żeby tak się stało. I ja 

jestem dumny, że nasza gmina taki program profilaktyczny, bo to jest profilaktyczny w zakresie 

zdrowia, rozwija zainteresowania sportowe i na tym etapie wieku czynnie służy tej profilaktyce 

zdrowotnej, że to realizujemy. Wysoka Rado, w zasadzie tylko jeden dyrektor szkoły się nam 

wymienił. Pan dyrektor Stanisław Mazur dzisiaj zainstalował tam nową panią dyrektor, w 

szkole w Niedźwiadzie Górnej, na emeryturę przeszła dotychczasowa pani dyrektor Teresa 

Bieszczad bardzo zasłużona i też zainstalowaliśmy dyrektorkę, która uważam była bardzo 

doświadczonym nauczycielem, dotychczasowym dyrektorem przedszkola nr 1, dobrym czy 

bardzo dobrym dyrektorem przedszkola, myślę, że nasza kadra nauczycielska jest bardzo 

profesjonalna, doświadczona, myślę, że zmotywowana, informowałem Wysoką Radę, że 

pozwoliłem sobie z dniem 1 września przyznać zwiększony dodatek motywacyjny, średnio 

brutto 500 zł dla dyrektora szkoły. Podjąłem taką decyzję z uwagi na prawie zrównoważenie 

się płac nauczycieli dyplomowanych z dwoma, trzema godzinami nadliczbowymi z 

wynagrodzeniem dyrektorów szkół. Uznałem, że w przyszłym roku kiedy prawie wszyscy 

dyrektorzy, prawie 80%, podlegać będą konkursom, że możemy nie we wszystkich szkołach 

mieć chętnych nauczycieli z dużym doświadczeniem czyli dyplomowanych lub mianowanych 

na funkcje dyrektorskie i ten wzrost wynagrodzenia jest pewnego rodzaju mobilizacją, 

awansem też finansowanym ale też nie ukrywam, że jest to też taka nagroda jakby nie 

jednorazowa za to, że dyrektorzy myślą jeżeli chodzi o organizację szkoły kategoriami też 

ekonomicznymi, rozumieją, że nie możemy tak ekstrawagancko podejmować decyzje, które 

decydują o wydatkowaniu środków, które nie przynoszą do końca stosownych, 

proporcjonalnych rezultatów, mówię bardzo oględnie bo to tak trzeba. Wysoka Rado, chcę w 

ten sposób powiedzieć, że melduję Wysokiej Radzie, że wszystkie nasze placówki były gotowe 

na 1 września, są gotowe dziś i jutro tak na dobrze rozpoczyna się już nauka i sądzę, że 

pozostaje nam tylko życzyć dyrektorom, nauczycielom aby ten nowy rok, rozpoczęty rok 

szkolny, był bez przeszkód, byśmy mieli osiągnięte te cele, które zawsze zakładamy, że chcemy 

mieć na dobrym, średnim wojewódzkim poziomie wiedzę dydaktyczną i chcemy na wysokim 

poziomie rozwijać zainteresowania dzieci jeśli się to tylko da przez przeróżne formy, o których 

tu wspominałem, o których nie mówiłem. Też dodam, że zaakceptowaliśmy z panem 

dyrektorem Mazurem zajęcia pozalekcyjne na poziomie ubiegłego roku oświatowego z 

marginesem rozszerzania jeśli są argumenty, jeśli są odpowiednie projekty i nauczyciele, którzy 

są gotowi te projekty realizować. I chcę powiedzieć, że pewnie ta działka czyli dobre warunki 
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do nauki, do wychowywania dzieci bo to działalność przedszkolna, to rozwijanie ich 

zainteresowań to jest chyba najważniejszy cel naszych rodziców i nas wszystkich. W pewien 

sposób inwestujemy w kapitał społeczny, który będzie odpowiadał za dekadę lat za Ropczyce 

i za naszą gminę, będziemy zastępowani przez tych, których sobie wychowujemy. Mówię to z 

tą świadomością, że 25 lat, mówiłem to samo w Wielopolu Skrzyńskim jako wójt i ówczesne 

dzieci w szkole dzisiaj na pewno podejmują czynności nauczycieli być może już dyrektorów i 

tak jak przez te lata żeśmy ustawiali tą strukturę związaną z edukacją, z wychowaniem, z opieką 

nad tymi dziećmi, które są z biednych rodzin, z rodzin patologicznych, jak ustawialiśmy 

wszystkie służby i ten front ku pomocy i wyciąganiu dzieci by nie dziedziczyły biedy i patologii 

to takie mamy dziś społeczeństwo. Czy odnieśliśmy sukcesy, na pewno nie na miarę oczekiwań 

ale na pewno nie należymy do gmin, w których są duże obszary takiej patologii, czy duże 

obszary biedy. W tym na pewno pomocne jest w znaczącym stopniu państwo, decyzje 

państwowe z ostatniego roku, czy półtora roku ale też i jako gmina ratowaliśmy te obszary 

poprzez i program 3+ i pozostałe inne programy wspierające choćby różne stowarzyszenia 

gdzie ogromadzamy dzieci, młodzież w różnych kołach i formach zainteresowań, rozwijamy 

ich zainteresowania, nie szczędziliśmy nigdy środków finansowych ale nie na miarę potrzeb 

przedstawianych przez organizatorów ale na miarę naszych możliwości i zdrowego rozsądku. 

Temu służyła też i decyzja ostatnia Wysokiej Rady, że chyba jutro rozstrzygamy konkurs na 

zajęcia sportowe w zakresie piłki nożnej i będę chciał w najbliższych dniach jeśli to będzie 

możliwe to zarządzeniem burmistrza jeszcze ogłosić dodatkowy konkurs na zajęcia dla 

młodzieży dla tych stowarzyszeń, sportowe i kulturalne i pewną kwotę wyłuskać jeszcze z 

naszego budżetu, a jeśli to nie będzie możliwe zarządzeniem burmistrza to ten już spóźniony 

termin to następna sesja. Kończąc Wysoka Rado, jeżeli chodzi o ten obszar uważam, że nasi 

nauczyciele, dyrektorzy i pracownicy administracyjno obsługowi szkół dobrze realizują swoje 

zadania, dobrze spełnili swoją pracę za miniony okres roku szkolnego i mamy głęboką, wielką 

nadzieję, że tak samo będzie w tym nowo rozpoczętym roku szkolnym a my jako ta nadbudowa, 

samorząd zrobiliśmy wszystko poprzez decyzje i różne prace, czy to remontowe, czy 

inwestycyjne, czy zaopatrzeniowe by te warunki były z roku na rok lepsze.  

Wysoka Rado, jeśli pan przewodniczący pozwoli to jeszcze od razu ostatni punkt, który trochę 

zawężę dlatego, że sesja była 2 tygodnie temu i na tej sesji też o tych ważnych sprawach, które 

realizuje gmina poza oświatą mówiłem to ja chciałbym w tym punkcie w zasadzie 

poinformować Wysoką Radę o jednym wspólnym przedsięwzięciu, które mamy zamiar jako 

samorząd Ropczyc realizować wspólnie z samorządem województwa. Związane to było 

między innymi z inicjatywą samorządu wojewódzkiego, Marszałka, który zapraszając wójtów, 

burmistrzów z terenu powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego, Kolbuszowskiego i 

Strzyżowskiego, proponuje wspólne finansowanie przygotowania formalno prawnego czyli 

dokumentacji koncepcji i projektu na przygotowanie do realizacji dwóch węzłów na 

autostradzie. Jeden w Ostrowie na terenie obok cmentarza parafialnego tam gdzie przecina się 

autostrada z drogą wojewódzką 986 Tuszyma Wiśniowa i na drodze przecinającej autostradę z 

Sędziszowa do Kolbuszowej. Te 2 węzły jest decyzja samorządu wojewódzkiego o wspólnym 

finansowaniu z wymienionymi samorządami projektów technicznych, oczywiście pod 

warunkiem, że Ministerstwo Infrastruktury wyrazi zgodę na odstąpienie od dotychczasowych 

odległości zapisanych w rozporządzeniu pomiędzy zjazdami. Mówimy o zjeździe Dębica 

Zawada i o zjeździe Ropczycko-Sędziszowskim. Więc sądzę, że po tych rozmowach, po tych 

negocjacjach na tym spotkaniu powinniśmy partycypować w tych kosztach. Przewidywane 

dzisiaj bardzo szacunkowe koszty wykonania takich zjazdów przed autostradą z jednej i z 
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drugiej strony w postaci rond i dwóch jakby nitek włączającej i zjeżdżająca z autostrady to 

koszt około 10 milionów zł dla każdego węzła, dziś szacunkowy koszt. Uważam, że ten koszt 

jest do poniesienia przez rząd i przez samorządy nawet gdyby było tak że w realizacji fizycznej 

rząd powie musimy się złożyć czyli Generalna Dyrekcja i samorządy wszystkich trzech 

szczebli, gdyby nawet w przyszłości była odpowiedź, że rząd nie jest gotów finansować ale 

pozwala to uważam, że też samorządy powinny przystąpić do takiej realizacji być może 

oczywiście nie w jednym roku. Też osobiście uważam że absolutnie starosta, który wziął na 

siebie obowiązek bycia inwestorem i beneficjentem ze  środków europejskich na budowę, 

łącznika z dzisiejszego zjazdu w Borku Wielkim, zjazdu Ropczycko-Sędziszowskiego, do E4 

powinien ten projekt kontynuować. Czyli jeśli dostanie a wstępna promesa jest 15 milionów zł 

z Regionalnego Programu Operacyjnego na pierwszy etap to powinien ten pierwszy etap 

budować i powinien w tej kadencji to co deklaruje zresztą realizować projekt techniczny 

pozostałych dwóch odcinków i ten projekt w realizacji nie powinien być zaprzepaszczony bo 

po pierwsze nigdy nie wiadomo czy wizja dwóch węzłów się zrealizuje, a więc wycofanie się 

z łącznika, bo niektórzy przedstawiciele tam na spotkaniu sugerowali a może jednak w takim 

razie zrezygnujmy z tego łącznika bo droższy, bo droższy i jeden. To tak może być, że tej 

aglomeracji Sędziszowowi i Ropczycom, aglomeracja przez małe a, przydadzą się te 3 

włączenia, bo rezygnować, z któregoś na rzecz niepewnych węzłów to może tak być, że w ogóle 

zaprzepaścimy sobie szansę. Mówię o tym dlatego, że ta dyskusja będzie i pewno będą padały 

takie głosy no to jak węzły budujemy to zrezygnujmy z łącznika. Powiadam moja zgoda jest, 

jak przyjdzie do podpisania umowy to będzie musiała być wasza zgoda – Rady, ja dziś sugeruję, 

wyjdźmy z deklaracją i z tymi środkami, które nie są duże, pewnie te projekty na tym etapie to 

kwota według mojej oceny nie więcej jak 150 tysięcy zł, to się powinno również rozłożyć na 

Mielec i gminy mieleckie i taki wniosek żeśmy dołączyli i myślę, że on jest słuszny,  bo będą 

z tego węzła korzystać poprzez tą drogę wojewódzką i powinniśmy przystąpić do tego etapu a 

czas pokaże jak to wyjdzie z realizacją. I jeszcze raz podkreślam powinniśmy absolutnie 

budować etapy tego łącznika bo on jest prawnie dopuszczony przez wszystkie akty prawne jak 

ogólny plan zagospodarowania Województwa Podkarpackiego, jak przypomnę uchwała Rady 

Miasta Ropczyc i Miasta Sędziszowa o szczegółowym planie zagospodarowania rezerwującym 

pas terenu pod ten łącznik. Na dziś właściciele tych terenów byliby uradowani gdybyśmy 

odstąpili od tych planów i pozwolili im sprzedawać te ścierniska pod budowę domów i decyzja 

tych dwóch rad blokuje te tereny pod ten pas. I uważam, że budowa tego łącznika to również 

szansa przyszłości dla następnych pokoleń, na też wykorzystanie terenów niezabudowanych w 

obrębie tego łącznika pod przyszłe być może przedsiębiorstwa bo przy zjeździe zwykle 

ogniskują różne firmy, które bazują na logistyce, bazują na bliskim, szybkim połączeniu z 

autostradą. Tak więc to jest szansa, duża szansa w tych trzech punktach dla rozwoju całego 

naszego powiatu i trzeba by tą szansę skutecznie wykorzystać. Wysoka Rado, bardzo dziękuję 

za dzisiejszą decyzję o przesunięciu pozostałych środków z nadwyżki finansowej tamtego roku, 

to nam pozwoli na uruchomienie tych dwóch, trzech inwestycji i oświetleniowej i drogowych 

i myślę, że to są już ostatnie decyzje, które zapadły dotyczące inwestycji dlatego, że nawet 

gdybyście mieli słuszne propozycje na przyszły miesiąc, na przyszłą sesję na koniec września 

i znalazły się wygospodarowane środki to za późno z powodów proceduralnych. Tak jak 

powiedziałem 5 tygodni trwa cykl zgodny z prawem, z ustawy o zamówieniach publicznych, 

od decyzji do podpisania umowy. A jeszcze jak zwykle, czego przykładem jest budowa naszego 

ronda, że kończy się ten cykl procedury, podpisana umowa i nigdy firma nie jest gotowa wejść 

na drugi dzień a trwa to czasami trzy, cztery tygodnie, w naszym przypadku prawie 3 tygodnie, 
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bo 3 tygodnie temu podpisałem umowę na budowę by przygotować projekt organizacji, by to 

uzgodnić, by przygotować służby, podwykonawców, podpisać z nimi umowy, to ten okres jest 

w zasadzie niezbędny. Będzie w związku z tym duża dezorganizacja logistyczna czyli 

komunikacyjna w tym rejonie Mickiewicza, Witosa. Jesteście tymi, do których pewnie będą 

ludzie składali żale i uwagi. Nie ma wyjścia, jeżeli chcemy diametralnie poprawić 

bezpieczeństwo ruchu w tym obszarze to, to rondo jest niezbędne, jeśli nie w tym roku to w 

przyszłym. Sądzę, że w tym roku trochę taniej, jest to robota na dwie zmiany, taki był warunek 

w umowie. Dopilnujemy tego, mam nadzieję, że po dwóch miesiącach ten etap zostanie 

zakończony i będzie nam łatwiej. Wysoka Rado, z ważnych istotnych spraw to tyle, przyznaję, 

że niektóre prace termomodernizacyjne się trochę przeciągają, między innymi ten budynek czy 

gdzieś jeszcze, ale taka jest sytuacja, że generalnie te firmy wykonawcze nie wykonywały po 

jednym zadaniu ale miały w tym spisie umów dwa, trzy zadania i zwykle było dwie albo jedna 

szkoła, a priorytet i nacisk był kładziony na szkoły by na 1 września były jak najwięcej 

zrobione. Firmy te robią nie tylko w naszej gminie szkoły w związku z tym inne obiekty 

pozostają w takim  stanie uśpienia, mam nadzieję, że to uśpienie już będzie zaktywizowane i 

trochę podkręcamy kierownictwo. Są utrudnienia w dostępnie do urzędu i za to przepraszam, 

mam nadzieję, że jeszcze parę dni, oby nie było tych ulewnych deszczy zapowiadanych bo 

prognozy takie wskazują. Też informuję, że 4 dni, mamy taką informację, na terenie gminy 

mogą być zagrożenia, na terenie całego Podkarpacia, oby to gdzieś obok nas przeszło, by nam 

nie dokuczyło bo niestety wszyscy wiemy, że po 7-miu latach  rozmów, różnych działań, przede 

wszystkim państwa bo ono jest odpowiedzialne za zabezpieczenie przeciwpowodziowe i 

samorząd wojewódzki bo on jest właścicielem rzeki i dopływów, w tym zakresie nic się nie 

zrobiło, gdyby rolnicy pytali to proszę powiedzieć, że niestety wszyscy zauważamy, że nasze 

państwo w tym zakresie jest nieskuteczne. My jesteśmy częścią tego państwa, ale nie 

najważniejszą częścią i wiele nie zależy od nas aczkolwiek byśmy bardzo chcieli. Mamy 

natomiast pewność, że gdyby, odpukać, doszło do jakiś problemów w naturze czyli podtopień 

to nasze służby państwowej straży pożarnej, wspierających jednostek OSP, jesteśmy na tyle 

przygotowani sprzętowo, że wszystko jest w gotowości, w gotowości mamy sporo ludzi 

przeszkolonych. Wczoraj mieliśmy okazję w Ropczycach zauważyć przegląd pracy 

artystycznej jednostek OSP, to był wojewódzki przegląd orkiestr dętych. Gościliśmy 9 

najznakomitszych orkiestr dętych strażackich z terenu województwa Podkarpackiego. Przy 

ocenie jury bardzo wysokiej dla tych jednostek, mieliśmy okazję z panem przewodniczącym, 

w imieniu państwa i tych, którzy czasem tam zaglądnęli, doświadczyć kilku godzin tej 

artystycznej pracy jednostek strażackich, to wszędzie odbywa się nie tylko u nas, we 

współpracy z ośrodkami kultury bo nie da się w remizie strażackiej utrzymać na wysokim 

poziomie orkiestry dętej, to każdy rozumie, to każdy wie ale te jednostki też są na bazie 

organizacyjnej jednostek OSP, bo to wsparcie jest niezwykle istotne, ważne i potrzebne i tu jest 

ta wzajemna symbioza placówek kultury  we wszystkich gminach i jednostek OSP. Też 

przypominam, że wszystko jest w jednym worku, organizacyjnym i finansowym, który się 

nazywa gmina bo czy centra kultury czy jednostki Osp to wszystko jest gmina, nad wszystkim 

czuwa podatnik i działacze społeczni. Bardzo dziękuję za współpracę w zakresie organizacji, 

współorganizatorom, głównym organizatorom Zarządowi Wojewódzkiemu Ochotniczej Straży 

Pożarnej, dziękuję pracownikom Centrum Kultury, który dołożyli starań aby ten drugi wariant 

deszczowy, niestety i drugi wariant zastosowaliśmy przy dożynkach i też niestety przy 

orkiestrach dętych, bo ten przegląd byłby w rynku, byłby wyśmienity, byłby słyszalny, byłby 

kolorowy, każdy  zespół orkiestry dętej miał swoje mażoretki, kolorowe, pięknie 
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przygotowane, mogliśmy zobaczyć część tylko ich występów, bo to było nie w marszu tylko w 

miejscu, a miał  to być przegląd w marszu, więc bardzo dziękuję, bardzo dziękuję zarządowi 

gminnemu na czele z prezesem druhem Andrzejem Rachwałem za wszelką pomoc i druhom 

strażakom, którzy logistycznie pomagali w Centrum Kultury, z jednostek Gnojnica chyba 

jedna, druga ale w szczególności Wola, Witkowic, Brzyznej, Brzezówka nie pamiętam, 

Lubzina - dziękuję. Bardzo dziękuję prezesom i strażakom  i Tomkowi Pociaskowi, który ich 

koordynował. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, tyle z informacji ogólnych, nie chcę 

przedłużać. Gdyby były pytania to w pytaniach udzielimy informacji. Dziękuję. 

                               

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby wrócić do punktu 5 i zabrać głos na temat 

edukacji w naszej gminie. 

Radny pan Jan Curzytek – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu. Rozmawiałem  

z kilkunastoma matkami w szkole i są w tej chwili takie troszeczkę może nie oburzone ale 

zdziwione. Czy nie wolno zarządzeniem odgórnym wprowadzić ujednolicenia strojów 

młodzieży w szkołach podstawowych? Panuje w tej chwili demonstracja ubioru, mało tego, 

malowanie paznokci, komórki. Czy tego nie można generalnie załatwić, to jest sprawa 

wychowawcza a nie inna. Jak jestem przy głosie chciałem burmistrzowi również podziękować 

serdecznie za swoją decyzję, która się przyczyniła do ogromnej radości mieszkańców ulicy 

Spokojnej i Kolonii, za oświetlenie. Były to ulice, szczególnie Spokojna bardzo kręta, wąska  

i ona w tej chwili jest doświetlona, jedna i druga, światło się świeci. 

 

 

7. 

Radny pan Andrzej Rachwał – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Chciałbym dopowiedzieć 

to co pan burmistrz powiedział odnośnie wczorajszego dnia bo jest się czym pochwalić. Nasza 

orkiestra zdobyła grand prix poza wszelką oceną, czyli pierwsze miejsce, dopiero później było 

drugie i trzecie punktowane a oni zdobyli grand prix. W rozmowie później z komisją 

oświadczyli, że nie spodziewali się, że nasz kapelmistrz dokona czegoś takiego, nawet niektóre 

orkiestry filharmonii nie podjęłyby się czegoś takiego, żeby utwory takie przedstawić. Jak 

powiedział jeden z panów sędziów, że ponad tymi wszystkimi orkiestrami, które były naprawdę 

doskonałe nasza była trzy klasy do góry. Byliśmy akurat na ostatniej rozmowie jeszcze na 

zakończenie, bardzo chwalili, z tego miejsca chciałem przede wszystkim podziękować 

kapelmistrzowi Guzikowi, który stanął na wysokości zadania i orkiestrze. Przy okazji wysokie 

wyróżnienie poza miejscami punktowanymi czyli też grand prix dla mażoretek, które też 

zostały ocenione najwyżej ze wszystkich i też chciałem pogratulować. Panie burmistrzu 

przynajmniej tyle co mogę oficjalnie poprosić, proszę nie zapominać o nich, zawsze to wsparcie 

dla mażoretek i orkiestry naszej w jakiś tam możliwy sposób przekazywać.  

 

Radna pani Teresa Rachwał – Panie Przewodniczący, koleżanki i koledzy radni, panowie 

burmistrzowie i wszyscy goście. Chciałabym na samym początku w związku z rozpoczęciem 

nowego roku szkolnego bardzo serdecznie w imieniu rodziców, mieszkańców naszego osiedla 

podziękować za utworzenie nowego oddziału przedszkolnego. W tym oddziale znalazło się 25 

dzieci w bardzo pięknym, odremontowanym pomieszczeniu, przyjaznym i radosnym, gdzie 

dzieci zostały miło przyjęte i chętnie zaadaptowały się. Widzieliśmy tą radość dzisiaj nie tylko 

u rodziców ale też u dzieci, nawet nie chciały iść do domu bo twierdzą, że jest im dobrze tutaj. 

Bardzo dziękujemy. Dzięki temu w naszej szkole liczba dzieci wzrosła i mamy stan na 
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pierwszego września 271 dzieci, nawet się cieszymy, ponieważ w tamtym roku mieliśmy 242 

a teraz 271, jesteśmy bardzo wdzięczni i dziękujemy. W drugim punkcie miło było usłyszeć, 

że zostały zaprojektowane nasze nowe punkty oświetleniowe, że rozpocznie się budowa, prace 

przy tych nowych punktach na ul. Zielonej o które zabiegali mieszkańcy naszego osiedla, 

bardzo dziękujemy, że o to też zostało zadbane. W trzecim punkcie chciałam bardzo serdecznie 

podziękować panu burmistrzowi za pomysł i propozycję nowej formy dożynek gminnych 

tegorocznych. Dzięki takiej właśnie formie bo o to cały czas chodziło, chodziło o tą integrację 

szerszą naszego środowiska, jak wiemy tworzenie tych wieńców dożynkowych wcześniej było 

w takich grupkach, u nas na przykład koło gospodyń się łączyło ze strażakami i wspólnymi 

siłami kleiliśmy ten wieniec dożynkowy, tutaj było takie wyzwanie troszeczkę większe, 

ponieważ mogliśmy szerzej poprosić do tej współpracy całe nasze środowisko. Poprosiliśmy 

szkołę myślę, że w każdym osiedlu czy sołectwie takie coś było, poprosiliśmy również zarząd 

osiedla i nawet parafię. Chcę tutaj powiedzieć, że ksiądz proboszcz bardzo chętnie przyszedł 

nas odwiedzić, żeby nas podnieść na duchu i żeby fizycznie nam sił nie brakło przyjechał  

z pizzą dla całej grupy dożynkowej. To była też taka fajna forma, że integracja się tworzy  

w środowisku. I o to chyba chodziło, żebyśmy się umieli bardziej połączyć i było to piękne. 

Chciałam tutaj powiedzieć, że oprócz tego, że robiliśmy wieniec mogliśmy też wyłonić  

z naszych osiedli i sołectw te osoby, które mogły coś zaprezentować. Wiele mamy talentów 

artystycznych jak było widać. Wszystkie stoiska dożynkowe były pięknie i starannie 

przygotowane, nie mówię o moim bo ono było jednym z nich, ja się też cieszę, że zostało 

wyróżnione ale ja widziałam, że każde było tak pracowicie przygotowane, gdzie znalazło się 

wiele wspaniałych rzeczy, rękodzieła artystów. Tak jak na naszym osiedlu artyści niektórzy są 

ale oni nie mają możliwości pokazania się i zaprezentowania tego co naprawdę posiadają. 

Często zamykają się w swoich podwórkach, tylko sąsiedzi o nich wiedzą a tutaj można było na 

terenie gminy pokazać te osoby, które miały naprawdę piękne rzeczy, które wykonują z takimi 

zdolnościami artystycznymi. Wszystkie te stoiska były pięknie przygotowane ale to, że u nas 

zostało może trochę wyróżnione w sposób konkursowy tu panu burmistrzowi serdecznie 

dziękuję, bo nie mogłabym inaczej gdybym nie zabrała głosu oczywiście nie było to nic 

przekupione od razu mówię, chociaż różne są może takie głosy, ale myśmy z radością się 

cieszyliśmy, że to się udało i że pan burmistrz przekazuje nam taką nagrodę a my postaramy 

się, żeby ta nagroda była dobrze spożytkowana dla naszego osiedla, dla naszych mieszkańców, 

żeby wszyscy byli zadowoleni i bardzo serdecznie panu burmistrzowi za to dziękuję.  

 

Burmistrz Ropczyc - pan Bolesław Bujak (odpowiedzi na interpelacje i zapytania) – Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado. Muszę się odnieść bo gdzieś mi myśl jak sobie robiłem zapiski 

w tych sprawach różnych uciekła. Myślałem, że sesja była dzień po dożynkach a ona była dzień 

przed dożynkami, teraz sobie dopiero przypomniałem, że zapraszałem na dożynki a nie 

dziękowałem za dożynki. Tutaj pani przewodnicząca słusznie rozwinęła też tą kwestię 

dożynkową bo jestem zobowiązany podziękować bardzo serdecznie sołtysom  

i przewodniczącym osiedli z tych sołectw i z tych osiedli, w których była ta inicjatywa.  

W szczególności tutaj składam wyrazy szacunku dla Czekaja, który po raz pierwszy 

zdecydował się uczestniczyć w tej uroczystości. Pewnie to też przy znaczącym wsparciu 

duchowym księdza proboszcza, też w pewnym sensie inicjatora i bardzo dobrze. Tak jak pani 

przewodnicząca tu zauważyła wsparcie księży proboszczów czy intencyjne czy logistyczne jak 

w przypadku tym czy takie wymierne jak na Czekaju też jest ważne, to jest ta integracja bo to 

był główny cel. Chodziło o to, by można się było spotkać w sołectwie czy w osiedlu w jakimś 
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miejscu publicznym typu dom kultury, remiza strażacka, szkoła i porozmawiać na temat 

symboliki wieńca, składu, jak wybrać starostę, wicestarostę dożynkowego, czym przyjechać, 

jakim wozem, jakim ciągnikiem, jak to zorganizować. Wiadomo, że to wymaga dyskusji  

i wymaga konsensusu. Jestem naprawdę pozytywnie nie tyle zaskoczony co zauroczony na 

przykład, że przyjeżdżam przejażdżką rowerem w jedno popołudnie do Gnojnicy Woli a tam 

w remizie tej nowej, trochę rozbudowanej widzę kilkanaście kobiet, wszystkie się śpieszą, 

jedne obłuskując cebulę, inne krojąc sałatki, jeszcze inne przygotowując schabowe, mnóstwo 

pracy. Obok kilkunastu chłopaków, jedni wieniec z dziewczynami przygotowują, inni 

przenoszą stoły, inni czyszczą ciągnik, samochód a obok tego wszystkiego jest sołtys, zarządza 

i jest prezes straży i zarządza. To w miejscowości, która nie należała do takich zbyt 

integracyjnych bardzo dobry sygnał, że tego typu decyzje i sytuacje powodują, że każdy ma 

swój punkt widzenia na różne rzeczy i dobrze, że je ma ale, że ludzie potrafią ze sobą się 

spotykać, rozmawiać i coś zrobić. Na tym przykładzie, gdzie w tamtym roku się to nie udało,  

i miałem trochę za złe prezesowi straży i po części sołtysowi to  w tym roku wykazali się daleko 

idącym kompromisem, wspólnotowym działaniem, jest to świetny przykład. Inny przykład 

świetny to również pani sołtys Grażyny Madeji, która w tamtym roku obraziła się na dyrektora 

szkoły i absolutnie nie chciała podjąć z nim współpracy a w tym roku pan dyrektor mówi, że to 

świetna starościna, lepszej nie mógł się z tej miejscowości spodziewać. Pani Grażynko 

dziękujemy, że przyjęła pani to zobowiązanie trudne być starościną dożynkową całych 

dożynek. Przyznaję, że nam pogoda trochę popsuła te nasze wizje bo na pewno byłoby to 

widowisko inne niż coroczne, też tradycyjne, też na pewno fantastyczne, kolorowe. Tutaj 

kierownik Tomek wiem, że skoordynował i przygotował kilka powozów konnych i te powozy 

konne, gdyby była pogoda wiecie państwo, że wyglądałyby fantastycznie. Specjalnie, żeby 

zobaczyć te powozy konne i ten szpaler ludzi, ten przejazd przyjechał ojciec francuza Benoit 

prezesa naszego Rolls-Royce. Byli zawiedzeni, że pogoda ale rozumieli. Prezes mi przedstawił 

ojca i mówił, że jak mu opowiadał i pokazywał zdjęcia z tamtych dożynek to uznał, że on musi 

przyjechać do Polski, musi to widowisko tradycyjne, obrzędowe, których już nie ma we Francji 

zobaczyć, no i zobaczył ale to nie tak jak chcieliśmy. Bardzo dziękuję za jednak tą wielką pracę, 

którą wykonały wszystkie zespoły, absolutnie wszystkie przygotowując kilka dni to wszystko, 

co zostało zaprezentowane tam na hali. Dobrze szanowni państwo, że mamy taką halę, gdyby 

nie było takiej hali ja sobie nie wyobrażam takich projektów realizowanych dożynkowych czy 

wczorajszych przeglądów orkiestr dętych w domu kultury. Ten dom kultury jest za mały, on 

jest super, on jest fajny ale na mniejsze formy, gdyby znowu był zbyt duży byłby 

przewymiarowany, nie do utrzymania, nie do określenia, natomiast hala służy tym dwóm 

funkcjom i świetnie się sprawdza pod takie cele i też tutaj jest dobry przykład, że można 

utrzymywać tą halę, może ona funkcjonować wespół dwóch samorządów i jakoś się nie 

gryziemy, jeżeli chodzi o jej wykorzystanie i finansowanie. To sołtysi i przewodniczący osiedli 

byli przeze mnie poproszeni o to, aby byli gospodarzami ale prosiłem, żeby włączyć w to 

radnych jeśli tylko to jest możliwe i wszystkie organy społeczne naszych sołectw i osiedli  

i wszędzie się tak w zasadzie stało, nie mam w tym roku do pokazania innych przykładów jak 

tylko pozytywne. Przy tej niepogodzie na tej hali wszystko wyglądało świetnie, wielu było 

jednak naszych gości zauroczonych tą wspaniałą ekspresją tego całego widowiska i myślę, że 

trzeba je przemyśleć, kiedy wróci pani dyrektor z urlopu to usiądziemy całym zespołem  

i jeszcze porozmawiamy jak jednak poprawić z doświadczenia tegorocznych dożynek  

w wariancie pierwszym, gdy pogoda i jednak gdy niepogoda. Myślę, że to jest jednak ten 

kierunek, że trzeba pokazywać szerzej niż tylko same wieńce ale myślę, że trzeba jednak 
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dopuścić do prezentacji chociaż krótkiego programu, minimum artystycznego tych zespołów 

dożynkowych bo po Chechłach widać, że oni chcieli się zaprezentować na scenie i byli 

przygotowani. Niektórzy mówią, to było wszystko ugadane bo niemożliwe, że mieli program 

artystyczny, który jakby podsumowywał ich pierwsze miejsce. A oni mieli prawo przygotować 

się do pierwszego miejsca wierząc, że będą pierwsi bo wszyscy inni mogli też mieć wiarę, że 

będą pierwsi. Ja przewidywałem Wysoka Rado, że może być podejrzenie o jakieś nepotyzmy, 

korupcję, nie oczywiście finansową, że gdzieś tam ktoś nam zarzuci, że były z góry 

przygotowane te miejsca, to do składu komisji zaparłem się, że musi być ksiądz, żeby był taką 

ostoją uczciwości, że nikt nie wywierał presji z samorządu na takie czy inne miejsce. I tak było. 

Szanowni Państwo jeszcze raz dziękuję za dożynki, w szczególności wiceburmistrzowi 

Maziarzowi bo on był odpowiedzialny, żeby koordynował i wszystkim moim dyrektorom, 

kierownikom i pracownikom centrum kultury. To dokładam panie przewodniczący bo uznałem, 

że to było po sesji a to było dzień przed. 

 

8.  

Przewodniczący Rady zamknął 42 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci:  

mgr Elżbieta Klimek inspektor w Biurze Rady Miejskiej,  

mgr Bernadeta Cholewa inspektor w Biurze Rady Miejskiej. 

                                       

               

       

 


